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recordar-li els consensos de la societat perquè vostés s’em-
penyen en ser uns troglodites, perquè el que acaba de fer 
ací és de ser troglodita, és molt trist.

Però, nosaltres, nosaltres, i no, no fa falta que s’alteren, eh?, 
(aplaudiments) li ho torne a dir, que vinguem ací, que vinguem 
ací a recordar-li consensos de la societat i el Partit Popular 
li ho permeta a un vicepresident del Consell és de ser uns 
troglodites. I són vostés un perill per al col·lectiu LGTBI. 
(Aplaudiments) I acabe.

Vostés tenen un lema que és «vamos a hacer diversa la diver-
sidad». Vostés el que estan fent és pervertir la diversitat, 
pervertir-la permetent que vicepresidents del Consell facen 
les declaracions i donen respostes a preguntes de parlamen-
taris com la que ha fet hui el senyor Barrera. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Tiene la palabra el vicepresidente primero y conseller de 
Cultura y Deporte.

Cuando quiera.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller de 
Cultura i Esport:

Gracias.

Mire, señor Roig, el otro día usted ya pidió mi dimisión 
por expresar una posición distinta a la suya, por decir que 
pensamos distinto, sí, sí, señor Roig, pidió también al presi-
dente Mazón que me cesara por pensar distinto, por tener 
una posición distinta.

Habla también de consenso de la sociedad. ¿Saben en qué 
sociedades existe ese consenso del que usted habla? Solo 
existe en las dictaduras, en los países totalitarios, de pen-
samiento único. Precisamente la democracia se basa en 
eso, en que la gente puede disentir, puede pensar distinto. 
¿Esa es, por tanto, su idea de la democracia parlamentaria, 
querer excluir a una persona (aplaudiments) de la posibilidad 
de ocupar una responsabilidad política por el mero hecho de 
pensar distinto? ¿Es eso su idea de la democracia? ¿Sabe lo 
que pienso yo de eso? Que eso es fascismo.

Miren, ustedes, la izquierda, han renunciado a defender la 
igualdad, que es lo que estoy defendiendo hoy aquí, (aplaudi-
ments) la igualdad de todas las personas sin distinción, y noso-
tros jamás vamos a renunciar a defender la igualdad.

Su estrategia política, porque eso es solo una estrategia política 
que busca votos, hace un flaco favor a aquellas personas a las 
que dicen querer defender, a las que tratan como personas a 
las que hay que tutelar con un paternalismo que los separa del 
resto de la ciudadanía tratándolos de manera distinta.

Nosotros, cuando organizamos un evento cultural, un 
evento deportivo, no le preguntamos a nadie su orientación 

sexual, lo que organizamos es para todos, no discrimina-
mos, no le preguntamos cuál es su orientación sexual, no 
hacemos carrera solo para calvos, o solo para para bajitos 
o altos, pero ¡esto es una barbaridad! Nosotros creemos en 
las personas, independientemente de su orientación sexual, 
ni discriminamos ni preguntamos a nadie por su sexualidad, 
como no podía ser de otra manera. Respetamos profunda-
mente la orientación sexual de cada cual.

La igualdad entre los españoles está consagrada el artículo 
14 de nuestra Constitución y en el título primero de la 
misma, cuyo artículo 10 recoge la declaración de los huma-
nos y establece como fundamento del orden político y la 
paz social, la dignidad de la persona, los derechos inviola-
bles que le son inherentes, el libre desarrollo de la perso-
nalidad, y el respeto a la ley y a los derechos de los demás. 
(Veus) ¿Me dejan seguir, por favor?

Señor Roig, mire, ustedes desde esa falsa superioridad moral 
se han arrogado algo que no es cierto, que es la representa-
ción de todas las personas homosexuales. Ni todos los homo-
sexuales piensan como ustedes ni todos les votan, señor Roig. 
(Aplaudiments) También, también, entre el colectivo, también entre 
el colectivo no hay consenso, que lo sepa usted, señor Roig.

Desde esta vicepresidencia primera y conselleria de cultura esta-
mos orgullosos, habla de nuestro pacto del gobierno, esta-
mos muy orgullosos de formar parte de este gobierno y tener la 
oportunidad, gracias a la confianza y responsabilidad de nues-
tros votantes y de trabajar con hechos, responsabilidad y políti-
cas reales y eficaces, sin complejos por todas y cada una de las 
personas de esta comunidad, defendiendo a todos los valen-
cianos, hombres y mujeres, sean homosexuales o sean hetero-
sexuales, porque nosotros, cuando conocemos a alguien, cuando 
nos presentan a alguien, no vemos a un heterosexual o vemos a 
un homosexual, vemos a un ser humano, vemos a una persona.

Muchísimas gracias, señor Roig. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Pasamos a la pregunta 213 formulada por el diputado 
Francisco Chulvi y Pedro Ruiz Castell, del Grupo Parlamentario 
Socialista, al conseller de Educación, Universidades y Empleo 
sobre los consejos sociales de las universidades públicas valen-
cianas, registro de entrada 11.981.

El senyor Ruiz Castell:

Bon dia, conseller.

Com bé sap, els consells socials de les universitats públi-
ques valencianes són els òrgans de representació de la socie-
tat valenciana a les nostres institucions. I davant la seua recent 
i prou criticada decisió de renovar la presidència del Consell 
Social de la Universitat de València, li volia preguntar quin és el 
criteri del Consell per a la renovació d’aquests consells socials.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)
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La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

 Muchas gracias.

Tiene la palabra el honorable conseller de Educación, 
Universidades y Empleo.

Cuando quiera.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller d’Edu-
cació, Universitats i Ocupació:

Gracias, señora presidenta.

Gracias, señores diputados.

En el ámbito de la autonomía universitaria, los consejos 
sociales desempeñan una función clave para conectar y facili-
tar la colaboración de las universidades con el entorno donde 
se ubican. El consejo social es el órgano de participación y 
representación de la sociedad, un espacio de colaboración 
en el que se interrelacionan las universidades con las institu-
ciones, las organizaciones sociales y el tejido productivo, y su 
composición, lógicamente, debe reflejar adecuadamente la 
pluralidad del entorno social en la que está radicada.

La legislación estatal remite a la normativa autonómica 
para la regulación de la composición del consejo social. En la 
Comunidad Valenciana nos atenemos a la ley que rige el fun-
cionamiento del 2003, la Ley 2/2003, de consejos sociales de 
las universidades públicas valencianas. Y en esa disposición, 
digamos, se regula una composición donde están representa-
das las instituciones públicas, las organizaciones sindicales y 
empresariales, así como el consejo de cámaras de comercio y 
los colegios profesionales.

En cuanto al perfil de los candidatos a ocupar estos puestos, 
y si atendemos a la naturaleza de los consejos sociales, las 
personas que desempeñan el cargo de vocal o presidente, por 
la parte social, deben representar a los sectores de la vida 
económica, social y cultural del entorno, y ser conocedoras 
de la dinámica universitaria. Con el fin de evitar interferen-
cias en el funcionamiento, la ley autonómica valenciana esta-
blece una serie de incompatibilidades, y una de ellas es que 
sean miembros de la propia comunidad universitaria.

Por eso, y en aplicación de la normativa referida, desde el 
Consell consideramos que tanto los vocales como los presi-
dentes actuales de los consejos, por la parte social, deben 
tener un perfil empresarial y social, tal como señala la legisla-
ción vigente.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Tiene la palabra el ilustre diputado Pedro Ruiz.

Cuando quiera.

El senyor Ruiz Castell:

Gràcies, presidenta.

Conseller, sabem que té vosté la capacitat de destituir a la 
persona que ocupa la presidència del consell social de qual-
sevol de les universitats públiques valencianes, però ¿es trac-
tava d’això, d’una demostració que té vosté el poder i el pot 
exercir com, quan i contra qui vullga?

Mire, el govern del Botànic va mantenir les presidències dels 
consells socials fins que finalitzaren els seus mandats, fins i 
tot els anteriors governs del Partit Popular mantingueren les 
formes i respectaren eixos mandats, per cortesia i per reco-
neixement a les figures que ostentaven eixa posició, perquè, 
com se sol dir en democràcia, les formes són el fons.

Bé, independentment del respecte que es mereix la nova 
presidenta, la decisió de substituir i destituir a Vicent Soler 
quan només duia al càrrec huit mesos, i encara tenia tres 
anys per davant, només es pot interpretar com una decisió 
sectària i una purga política. (Aplaudiments) Ho deia el presi-
dent Puig, pocs noms en la societat valenciana susciten tant 
de respecte com el de Vicent Soler, hi ha llocs de representa-
ció i figures socials les quals haurien d’estar per sobre de les 
baralles polítiques i mereixen un respecte. Sovint parlen dels 
millors, de meritocràcia, però sembla que no poden suportar 
que ningú que no pensen com vostés puga exercir o ser reco-
negut com un referent social.

La decisió que han pres sincerament els envileix, més encara 
quan tota eixa «valenciania» que exhibeixen quan els convé 
no hauria estat possible de no ser per la lluita i el compromís 
de persones com Vicent Soler, amb una reconeguda trajectò-
ria al servei del poble valencià.

Davant les crítiques que li van plaure per prendre una deci-
sió tan injustificada, va dir, i ha tornat a repetir-ho ací hui, que 
«la propia ley de consejos sociales dice que ninguna persona 
vinculada a la universidad debe ser presidente». La veritat 
és que eixa afirmació és falsa, la Llei 2/2003, que ha esmen-
tat vosté, de consells socials de les universitats públiques 
valencianes, recull al seu article huité les incompatibilitats 
i no parla en cap moment d’allò que ha dit vosté; en tot cas, 
diu que «els membres nomenats en representació dels inte-
ressos socials no podran ser membres en actiu de la comu-
nitat universitària corresponent», és a dir, parla dels vocals, 
dels vocals, no de la presidència, per no dir-li que Vicent Soler 
ni era ni és membre en actiu de la comunitat universitària 
perquè està jubilat. O siga que res a veure amb el que vosté 
va declarar i ha tornat a dir ací.

Ara, el que més sobta i sorprén és que aquesta suposada 
preocupació per fer complir la llei, la qual o no s’ha llegit, o 
no ha entés, ho ha malinterpretat deliberadament, només ha 
aparegut en el cas del consell social la presidència del qual 
ocupava l’exconseller, perquè a l’article 14, on es parla de la 
presidència, la llei diu: «El mandat del president o la presi-
denta del consell social serà de quatre anys, podent ser 
novament designat per altre període igual consecutiu per 
una sola vegada». I ens trobem que hi ha presidències de 
consells socials d’algunes universitats amb el seu mandat 
caducat, o, fins i tot, que han exhaurit els dos mandats 
màxims que permet la llei, i ahí vosté no ha fet res, com si ací 
ja no li importés complir amb allò que diu la llei.
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Per això, li preguntem al voltant del criteri del Consell en 
relació amb les renovacions dels consells socials de les 
universitats públiques valencianes, perquè sembla que 
vostés només volien apartar Vicent Soler del consell social de 
la Universitat de València per motius polítics, perquè l’excon-
seller els hi molestava ja malgrat la seua profunda trajectò-
ria democràtica i integritat, que desfer-se del catedràtic jubi-
lat era el seu únic objectiu; potser, també, veient la premsa 
d’avui, per poder col·locar més fàcilment amics i conegudes 
que han estat al servei del Partit Popular i amb sospites, en 
alguns casos, d’un passat zombi. (Aplaudiments)

En tot cas, això no és propi d’un govern que diu voler 
consensos i aplegar a acords, sinó, més bé, un símptoma de 
com algunes persones entenen el poder i de quin és el seu 
grau de sectarisme.

Ens preocupa i molt la manera en què pensen relacionar-se 
amb les universitats públiques valencianes, més encara 
després de les lamentables declaracions atacant les univer-
sitats, i, en particular, la universitat més antiga d’Espanya, 
per part de qui és el màxim dirigent d’eixe partit amb el qual 
vostés governen.

Els consells socials de les universitats haurien d’estar allu-
nyats de la baralla política habitual, la seua pluralitat d’idees 
és precisament el millor per al seu funcionament, haurien 
de respectar aquesta idea. I més enllà d’allò que em puga 
respondre ara, de veritat li dic espere que siguen capaços 
d’entendre-ho, d’aprendre d’eixa lliçó de la qual parlava el 
president Mazón aquest matí, perquè només així estaran 
governant per a totes les valencianes i tots els valencians, 
que és el que tothom espera.

Senyor conseller, la purga a Vicent Soler i el pesebrisme que 
destil·la la notícia d’avui no són el millor missatge per a les 
universitats i els retraten a vosté i al Consell de Mazón. Així 
que, jo li demane que reflexionen.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Tiene la palabra el honorable conseller de Educación, 
Universidades y Empleo.

El senyor vicepresident primer del Consell i conseller d’Edu-
cació, Universitats i Ocupació:

Gracias, señora presidenta.

Bien, en la Universidad Politécnica de Valencia, ese puesto lo 
ocupa Mónica Bragado, directora de desarrollo de negocio de 
Celestica, una multinacional canadiense del sector electrónico. 
En la Universidad Jaume I está Sebastián Pla, presidente de una 
consignataria y presidente del Consell Empresarial de Castelló. 
En Elche está Joaquín Pérez Vázquez, fundador del grupo 
empresarial Soledad. En la Universidad de Alicante está Adolfo 
Utor, presidente de Balearia y creo que conocido por ustedes.

En el caso de la Universidad de Valencia, pues la verdad es 
que Vicent Soler presentaba un perfil distinto a todo el perfil 
de los que he expuesto, un perfil con ninguna relación con 
el sector empresarial, que es quien habitualmente preside 
los consejos sociales. Yo no le voy a quitar mérito al señor 
Soler, es más, yo creo que quienes han desprestigiado al 
señor Soler son ustedes, porque, mire, el señor Soler tiene un 
currículum y una trayectoria muy superior a todos los altos 
cargos que ustedes colocan en todas las empresas públi-
cas del estado, pero es que, además, tiene un currículum y 
un bagaje muy superior al nuevo embajador de la OCDE, por 
ejemplo. (Aplaudiments) El currículum de Vicent Soler es muy 
superior, porque no olvidemos que Vicent Soler es catedrá-
tico de economía, ha sido decano de la Facultad de Economía 
y director de su departamento. Y en la actualidad es profesor 
honorario de la Universidad de Valencia. Un currículum muy 
superior a la mayoría de amiguetes que ustedes colocan al 
frente de organismos y empresas públicas.

La actual presidenta tiene un perfil claramente empresarial. 
Ángela Pérez es una persona vicepresidenta de desarrollo de 
negocio de Health in Code, una firma española de diagnóstico 
genético. Es presidenta de Bioval, el clúster biotecnológico de 
entidades relacionadas con la biotecnología en la Comunidad 
Valenciana. Fue galardonada con el premio Rey Jaume I 2022 
al emprendimiento. ¿Quién gobernaba en el 2022? No lo 
sé. Es miembro del Alto Consejo Consultivo en I+D+I de la 
Generalitat y una gran conocedora de la propia Universidad de 
Valencia, donde realizó sus estudios de biología.

Quiero decir, si alguien ha faltado al respeto a Vicent Soler, 
son ustedes que, en vez de colocarlo en un puesto acorde con 
su nivel y su categoría, lo mandaron a un sitio donde nunca 
debió haber estado. (Aplaudiments) Por su perfil académico, 
que es sobrao. Con perfil académico sobrao, pero no un perfil 
empresarial.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta de Les Corts Valencianes:

Muchas gracias.

Pregunta número 223, formulada por el diputado Gerard 
Fullana, del Grupo Parlamentario Compromís, al Consell, 
sobre construcción de centros educativos. Registro de entrada 
12.330. Será sustanciada por el conseller de Educación, 
Universidades y Empleo. Registro de entrada 12.946.

El senyor Fullana Martínez:

Bon dia, senyories.

Bon dia, senyor conseller.

Vosté sabrà que fa dues setmanes el seu grup parlamen-
tari va votar curiosament en contra de la proposta electo-
ral literal que va fer Carlos Mazón sobre el programa de 
construcció d’escoles Edificant. Per tant, és lògic que hui el 
grup Compromís li preguntem com pensa complir el Consell 
la promesa del president de la Generalitat, Carlos Mazón, 


